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Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 1/2015 konaného dne 8. ledna 2015 
 
Přítomni: 

1. Kovanda Bohumil 6. Pátek Radek 

2. Máca Stanislav 7. Feldbabel Vít 

3. Bičík Lukáš 8. Jirků Ladislav (předseda) 

4. Brož Ladislav 9. Ubr Kamil (tajemník) 

5. Křivánek Roman   

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně)  4. Ptáček Jaroslav 

2. Hájek Otto  5. Fabeš Roman 

3. Ležáková Zuzana  

 
Hosté: 

1. Vlachová Alena (OŠMS) 4. Pech Miroslav (OŠMS) 

2. Hadravová Jana (OŠMS) 5. Kastner Milan (OŠMS) 

3. Stejskal Luboš (OŠMS)  

 
Program jednání: 
 
1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu a zápisu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Rekapitulaci rozpočtu přímých výdajů a rozvojových programů za rok 2014; 

5. Hlavní aktivity OŠMS  na rok 2015; 

6. Diskuze a různé; 

7. Závěr 
 
 

1. Zahájení jednání 
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že VVVZ je usnášeníschopný.  
 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu, který byl doplněn o další bod, který byl zařazen na program 
jednání jako bod 6. Nominace člena VVVZ do komise pro posouzení žádostí a schvalování dotací 
na pořizování a opravy učebních pomůcek základních uměleckých škol v roce 2015. Takto 
upravený program byl 8 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné 
připomínky. 
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3. Informace o bodech projednaných v radě kraje  
Kamil Ubr podal informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu projednávaných 
na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 37/2014 a 38/2014 konaných v období od 9. 12. 2014 
do 17. 12. 2014. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat na: 
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada 
 
Usnesení 01/01/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

4. Rekapitulaci rozpočtu přímých výdajů a rozvojových programů za rok 2014 
Alena Vlachová okomentovala, dle powerpointové prezentace, rozpočet přímých výdajů za rok 
2014.  

V roce 2014 bylo hospodařeno s rozpočtem přímých výdajů na vzdělávání ve výši 3 955 335 tis. 
Kč,   v tom 2 874 249 tis. Kč na mzdové prostředky, 1 005 566 tis. Kč na odvody a 75 520 tis. Kč 
na ONIV. Po normativním rozpisu rozpočtu a dohodovacím řízení na začátku roku 2014 byly 
v průběhu roku z vytvořené rezervy provedeny 3 úpravy rozpočtu. 
Dále Alena Vlachová podrobně informovala o: 

 Rozvojových a dotačních programech MŠMT; 

 Finančních prostředcích poskytnutých z EU, tzv. šablony; 

 Dotacích soukromým školám a školským zařízením. 

Kamil Ubr doplnil informaci k Rozvojovému programu na podporu školních psychologů a školních 
speciálních pedagogů ve školách a metodiků-specialistů, který je nesystémový a pro další období 
budou snahy o změnu jeho podmínek..  

Usnesení 02/01/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
rekapitulaci rozpočtu přímých výdajů a rozvojových programů za rok 2014. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

5. Hlavní aktivity OŠMS  na rok 2015 
Kamil Ubr uvedl powerpointovou prezentaci, ve které jsou popsány hlavní aktivity jednotlivých 
oddělení OŠMS. Jednotlivé aktivity okomentovali vedoucí oddělení OŠMS. 

Oddělení organizace školství v roce 2015 – informace podal vedoucí oddělení Ing. Luboš Stejskal: 

 Pravidelné hodnocení ředitelů škol a školských zařízení (Členové diskutovali o návrhu 
na snížení počtu hodnocení ředitelů z intervalu 1x za rok na 1x za dva roky. OŠMS 
ve spolupráci s radní Janou Fialovou na tomto záměru pracují); 

 Přijímací řízení na střední školy: pilotní ověřování nové formy povinné státní přijímacích 
řízení (Stanislav Máca se dotázal na věc nahlížení do spisu opravených přijímacích prací, 
které požadují rodiče. Luboš Stejskal upozornil na další otázky, které ředitele středních škol 
zajímají. Roman Křivánek navrhl možnost setkání zástupců CERMAT s řediteli středních 
škol, což členové VVVZ shledali jako efektivní a doporučili záměr k realizaci);  

 Maturitní a závěrečné zkoušky; 

 Asistenti pedagoga; 

 Výkazy škol a školských zařízení; 

 Transformace ústavní výchovy (nyní v návrhu omezení ústavní péče a nahrazování 
pěstounskými rodinami); 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada
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 Dietní stravování ve školních jídelnách (se zdravotním ústavem jsou připravovány školení 
s pracovníky školních jídelen). 

 
Oddělení mládeže a sportu – informace podal vedoucí oddělení Ing. Milan Kastner:  

 GP Fondu Vysočiny (Jednorázové akce, Sportoviště, Sportujeme, Tábory); 

 Pravidla Rady Kraje Vysočina (celkem 7 pravidel RK); 

 Sportovec Vysočiny; 

 Talent Vysočiny; 

 Mezinárodní spolupráce – partnerské regiony; 

 Sportovní den; 

 Zimní a letní olympiády dětí a mládeže. 
 
Oddělení financování školství – informace podala vedoucí oddělení Ing. Alena Vlachová: 

 Finanční vypořádání přijatých dotací v roce 2014, bez prostředků EU se za rok 2014 jedná 
o částku 4 151 843 321 Kč; 

 Rozpis rozpočtu přímých výdajů na vzdělávání a jeho úpravy; 

 Sběr výkazů P1-04 o zaměstnancích a mzdových prostředcích v regionálním školství; 

 Sběr účetních výkazů obecního školství; 

 Administrace rozvojových a dotačních programů; 

 Financování soukromých škol. 
 

Oddělení hospodaření krajského školství – informace podal vedoucí oddělení Mgr. Miroslav Pech: 

 Návrh rozpočtu provozních prostředků pro školy a školská zařízení Kraje Vysočina; 

 Návrh příspěvků na investiční výdaje a neinvestiční náklady zřizovaných organizací; 

 Zpráva o činnosti a hospodaření škol a školských zařízení kraje; 

 Průběžná kontrola zřizovaných organizaci; 

 Rozpis rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání u škol a školských zařízení Kraje 
Vysočina; 

 inventarizace movitého majetku ve správě školských PO kraje. 
 

Bohumil Kovanda se dotázal na úspory, ke kterým došlo v souvislosti se sloučením škol. Kamil Ubr 
reagoval, že k úsporám došlo. Návrh pro letošní rok je úspora za 24 pedagogů a 15 
nepedagogických pracovníků. Úspory budou vyčísleny v červnu 2015. Již v roce 2014 došlo 
k uvolnění dvou areálů, z tohoto důvodu byla do návrhu rozpočtu 2015 zahrnuta úspora 
provozních nákladů ve výši cca 1 mil.  

 
Oddělení rozvoje vzdělávání – informace podala vedoucí oddělení Ing. Jana Hadravová, MPA: 

 Změny v Rejstříku škol a školských zařízení; 

 Zpracování Výroční zprávy o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Kraji Vysočina; 

 Podpora technické tvořivosti mládeže;  

 Spolupráce firem, jejichž výrobní program souvisí se zpracováním plastů; 

 Realizace mezinárodních a systémových projektů; 

 Systémové podpory z rozpočtu kraje – Zásady ZK a Pravidla RK; 

 Spolupráce/koordinace při zpracování krajských a místních akčních plánů rozvoje 
vzdělávání, které budou sloužit pro koordinaci a zacílení výzev v OP VVV. Roman Křivánek 
se dotázal, zdali se v praxi promítne v souvislosti rokem 2015, jako rokem technickým;  

 Příprava dlouhodobého záměru vzdělávání 
 
Usnesení 03/01/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o hlavních aktivitách OŠMS  na rok 2015. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
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6. Nominace člena VVVZ do komise pro posouzení žádostí a schvalování dotací 
na pořizování a opravy učebních pomůcek základních uměleckých škol v roce 2015 

Ladislav Jirků vyzval přítomné k návrhům na nominaci člena VVVZ do komise pro posouzení 
žádostí a schvalování dotací na pořizování a opravy učebních pomůcek základních uměleckých 
škol v roce 2015. Po diskusi se členové VVVZ shodli nominovat na tuto pozici Lukáše Bičíka. 
 
Usnesení 04/01/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
nominuje 
do hodnotící komise pro posouzení žádostí a schvalování dotací na pořizování a opravy učebních 
pomůcek základních uměleckých škol v roce 2015 člena VVVZ Lukáše Bičíka. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

7. Diskuze a různé 
Bohumil Kovanda se dotázal na spolupráci s Taiwanem v oblasti školství. Kamil Ubr reagoval, že 
probíhá spolupráce při vzdělávání v oblasti inteligentních ovládacích prvků. V oblasti moderních 
technologií ve školství spolupracují některé školy s Edulab a Samsung, které v rámci rozvojového 
programu zakoupily tablety do vybraných škol.  
 
Dále přítomní diskutovali na témata: 

 Stavebnice pro rozvoj technického vzdělávání na základních a mateřských školách; 

 Obnova dílen na středních školách; 

 Přípravné třídy základních škol; 

 Nařízení MŠMT na vzdělávání pedagogických pracovníků a jeho dopad na školy; 

 Příjímací řízení na střední školy. 
 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 12. února 2015 v zasedací místnosti sídla 
Krajského úřadu Kraje Vysočina (termín byl zvolen s ohledem na termín jarních prázdnin). 
 
 

8. Závěr 
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
 
 
 
 
 
PaedDr. Ladislav Jirků 
Předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 8. ledna 2015. 


